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WZI.RA 0041-8/10 
 

Protokół Nr XLIV/10 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 
odbytej dnia 28 października 2010 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 
 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył 
czterdziestą czwartą sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 
Przewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości.  
W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna 
podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji 
obecnych było 19 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad. 2)  
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski przedstawił porządek obrad XLIV sesji Rady 
Powiatu.  
 
Sekretarz Pan Leszek Maliński poinformował, że na posiedzeniu Komisji Samorządowo- 
Organizacyjnej i Porządku Publicznego pojawiła się wątpliwość co uchwalenia w dniu dzisiejszym 
uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2011”. 
W tej sprawie opinię wydał radca prawny, opinia ta potwierdza wniosek Komisji. W związku 
z powyższym proponuje wykreślenie z porządku obrad ww. projektu uchwały.  
Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, jak Zarząd Powiatu i Rada Powiatu wywiąże się 
z obowiązku przyjęcia do realizacji tego programu w terminie do 30 listopada- art. 5a ust. 1 ustawy 
o działalności pożytku publicznego. 
Sekretarz Pan Leszek Maliński odpowiadając zacytował fragment opinii prawnej przygotowanej 
przez radcę prawnego: „Zasadne jest zatem podjęcie uchwały o określeniu szczegółowego 
sposobu konsultowania (....) na najbliższej sesji. W dalszej kolejności przeprowadzenie konsultacji 
i po upływie potrzebnego terminu, na kolejnej możliwej sesji podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
Rocznego Programu Współpracy. Jednocześnie pragnę zauważyć, iż ustawodawca nie 
przewidział w ustawie o działalności pożytku publicznego i wolontariacie żadnej sankcji 
za przekroczenie terminu 30 listopada 2010 r.” 
 
Wniosek w sprawie wycofania z porządku obrad pkt. 8 d) „Rozpatrzenie projektu uchwały 
i podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2011 
został przyjęty w wyniku głosowania- - 18 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”.  
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Porządek posiedzenia XLIV sesji Rady Powiatu: 
 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 
5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 
7. Zapytania radnych. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia sprawozdania o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu 
Gostyńskiego za rok szkolny 2009/2010, 

b) zmiany uchwały nr XLIII/362/10 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 22 września 
2010r. w sprawie zatwierdzenia projektu „Młodzi Specjaliści” współfinansowanego 
ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet IX, Działanie 9.2 Podniesienie atrakcyjności 
i jakości szkolnictwa zawodowego, 

c) określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi 
i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji, 

d) zmian budżetu i w budżecie powiatu. 
9. Przedstawienie informacji: 

a) Starosty Gostyńskiego o złożonych oświadczeniach majątkowych przez członków zarządu 
powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych 
powiatu oraz osoby wydające z upoważnienia starosty decyzje administracyjne 
w indywidualnych sprawach z zakresu administracji publicznej, 

b) Przewodniczącego Rady Powiatu o złożonych oświadczeniach majątkowych 
przez radnych Rady Powiatu Gostyńskiego.  

10. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu o wykonanych zadaniach inwestycyjnych 
i remontowych na drogach powiatowych oraz o przygotowaniu do akcji zimowej. 

11. Omówienie spraw wsi i rolnictwa w Powiecie Gostyńskim na podstawie materiałów 
przygotowanych przez Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 

12. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
13. Wnioski i oświadczenia radnych. 
14. Wolne głosy.  
15. Zakończenie.  
 
Ad. 3) 
Protokół Nr XLIII/10 z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 22 września 2010 r. został przyjęty 
w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu uczestniczyło 19 radnych.  
 
Ad. 4) 
Przewodniczący Rady pan Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia 
Zarządu z 21, 22, 30 września oraz 7 i 18 października 2010 r. zostały przekazane radnym. 
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Ad. 5) 
W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu” 
radni zadali następujące pytania: 
 
Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła uwagę, że w informacji z 18 października br. jest zapis, 
iż podejmowano liczne uchwały, w tym uchwałę, która dotyczyła zmian w planie wydatków 
Starostwa Powiatowego w Gostyniu. Zapytała, czy ma to związek z wypłaceniem pracownikom 
nagród, czy te nagrody były wypłacone czy też będą wypłacone w terminie do 21 listopada, 
czy po 21 listopada.  
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że Jego pytanie dotyczy nałożenia się dwóch 
informacji, tj. z dnia 18 października i 22 września w sprawie kosztów wynajęcia hali sportowej przy 
ZSO w Gostyniu. Zapytał, czy zatem koszt wynajmu to 50 zł/h bądź 40 zł/h bez zaplecza 
socjalnego oraz czy kluby mogą być zwolnione z tych opłat, a jeśli tak, to na podstawie jakich 
procedur.  
Starosta Pan Andrzej Pospieszyński odpowiadając na pytanie radnej Pani Palka powiedział, 
że jako pracodawca nie przewiduje żadnych nagród do 21 listopada, czyli do terminu wyborów. 
W tym roku były udzielane pracownikom nagrody za konkretne osiągnięcia, co jest normalną 
procedurą. Odpowiadając na pytanie dotyczące wynajmu sali powiedział, że obowiązuje 
procedura, zgodnie z którą podmioty chcące być zwolnione z opłat występują do Zarządu Powiatu 
z wnioskiem. W kilku przypadkach Dyrektor może sam zwolnić podmiot z opłat.  
Sekretarz Pan Leszek Maliński uzupełniając odpowiedź Starosty powiedział, że zmiany w planie 
wydatków dotyczyły przesunięcia środków na umowy zlecenia. W chwili obecnej powiat musi 
dodatkowo opłacać Geologa Powiatowego, gdyż nasz Geolog przebywa na długim zwolnieniu 
lekarskim, oraz Radcę Prawnego. 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że wpłynęły do dyrektora wnioski o całkowite 
zwolnienie z opłat Uczniowskiego Klubu sportowego „Ligo”, UKS „Kania- Gostyń” a także 
w Pogorzeli Zespołu Sportowego „Lew Pogorzela”. Zapytał, czy wniosek o zwolnienie z opłat 
złożyła Powiatowa Liga Halowa. 
Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, że nie jest wstanie odpowiedzieć, czy złożyła 
wniosek. Dodał, że tu myśli się o wynajmowaniu sal sportowych komercyjnym podmiotom, które są 
tym zainteresowane.  
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski dodał, że w tej chwili trwa procedura tworzenia 
stowarzyszenia, czyli podmiotu, który może wystąpić o takie zwolnienie.  
Sekretarz Pan Leszek Maliński powiedział, że na jednym z Zarządów był wniosek Powiatowej 
Ligi Halowej w sprawie zmniejszenia opłaty za halę do 40 zł/h. Podczas rozmowy z Panem 
Świerzewskim uzyskał akceptację tej stawki oraz informację o tworzeniu Stowarzyszenia.  
Radny Pan Krzysztof Wachowiak pytając o udostępnienie hali zwrócił uwagę na ppkt 4, 
który brzmi: „Dyrektor placówki zarządzającej halą sportową może wskazać właściwe miejscowo 
gminne zespoły sportowe i grupy taneczne, które mogą zostać zwolnione z opłat 
na przeprowadzenie treningów – łącznie za 4 godziny w tygodniu.” Radny zapytał, czy w tym 
punkcie nie promuje się zespołów z innych gmin powiatu, w których nie ma hal sportowych- 
czy one mogą korzystać bezpłatnie z tych hal.  
Starosta Pan Andrzej Pospieszyński powiedział, że Zarząd będzie te przypadki rozpatrywał 
indywidualnie. 
Sekretarz Pan Leszek Maliński poinformował, że do tej pory ten zapis też obowiązywał. Mieliśmy 
takie przypadki, że różne lokalnie występujące zespoły występowały do dyrektorów naszych szkół 
o jakąś formę bezpłatnego im udostępniania sal. Poprzednio zapis uchwały mówił, że jest to 
konsultowane z właściwą gminą. W tej chwili Zarząd postanowił zmienić ten zapis i oddaje to 
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do wyłącznej dyspozycji dyrektora danej szkoły z zastrzeżeniem, że dotyczy to tylko zespołów 
sportowych czy innych danej gminy.  
Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał, czy zatem zespoły z tych gmin, w których powiat 
nie posiada sal, nie mogą starać się o takie zwolnienie.  
Sekretarz Pan Leszek Maliński odpowiedział, że każdy zespół może wnioskować do Zarządu 
Powiatu o zwolnienie, jeżeli nie kwalifikuje się na zwolnienie z urzędu.  
 
Ad. 6) 
Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych  
na nie odpowiedziach. 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie 
wpłynęły żadne interpelacje.  

 
Ad. 7) 
Zapytania radnych 
Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że w miesiącu październiku jeden z rolników 
przedstawił w Starostwie dokumenty na temat działalności WZIR-u w Lesznie i na temat 
działalności przepompowni w Janiszewie. Zapytał o losy tego materiału i czy Zarząd coś w tej 
kwestii zrobił.  
 
Ad. 8 a) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu 
Gostyńskiego za rok szkolny 2009/2010 przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw 
Społecznych Pan Marek Smektała. 
Poinformował, że zgodnie z art. 5a ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty 
(tekst jednolity: Dz. U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572 ze zmianami) organ wykonawczy jednostki 
samorządu terytorialnego, w terminie do dnia 31 października, przedstawia organowi 
stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów 
zewnętrznych organizowanych przez Okręgową Komisję Egzaminacyjną w Poznaniu. 
Przedmiotowa uchwała jest wykonaniem cytowanego wyżej przepisu prawnego. 
 
Naczelnik zwrócił uwagę na dwa błędy matematyczne powstałe w załączniku do niniejszej uchwały 
i zwrócił się do radnych o naniesienie poprawek: 
- pkt. II 5- ZSOiZ w Krobi w punkcie „liczba uczniów na 1 komputer” zamiast 24,5 należy wpisać 

10, 
- pkt. II 6- ZSOiZ w pogorzeli w punkcie „Liczna uczniów na 1 komputer” zamiast 5 należy wpisać 

3,5. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę przedstawione sprawozdanie, które mówione 
było językiem korzyści. Powiedział, że aby nie wpaść w to samouwielbienie mógłby, patrząc na te 
dane, powiedzieć, że wynik egzaminów zewnętrznych nie jest tak dobry- na 22 przedmioty 
w 15 wychodzimy gorzej niż w okręgu, a w 7 lepiej. Bardzo dobrze jest na poziomie zawodowym, 
bo tu w 9 przedmiotach jesteśmy lepsi od okręgu, a w 3 gorsi. Na poziomie technikum wychodzi 
równowaga- 5:5. Drugą pozytywną rzeczą jest wynagrodzenie nauczycieli, które kształtuje się 
na dobrym poziomie. Dodatkowo powiat daje nauczycielom możliwość dokształcania. Radny 
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zastanawia się, czy lista laureatów poszczególnych olimpiad jest duża- wynosi niecałe 3 %. Zwrócił 
uwagę na kierunek „technik informatyk”, który wychodzi tu dość blado na tle innych. Naczelnik 
zdiagnozował już przyczynę takiego wyniku. Radny zapytał, czy Wydział będzie podejmował jakieś 
konkretne działania, aby w kolejnych latach ten wynik 30,25 % był lepszy. Ponadto zwrócił uwagę 
na ilość komputerów w szkołach, która wynosi 7,71 uczniów na komputer. Komputery to sprzęt, 
który bardzo szybko się starzeje. Nie jest tak ważna ilość, jak jakość tych komputerów. Zwracając 
się do Naczelnika zapytał, jak procentowo określiłby skalę przestarzałych komputerów w stosunku 
do nowych i jakie są plany wymiany ich na nowy sprzęt.  
Naczelnik Pan Marek Smektała powiedział, że dostrzega również pewne braki w oświacie. 
Poinformował, że najstarsze pracownie są z 1996 r., które zostały wprowadzone pierwszym, 
ministerialnym rzutem. Później w kolejnych latach liczba pracowni wzrastała. Najmłodsze 
pracownie pochodzą z 2007 r. Dlatego też powstał 5- letni program, zatwierdzony przez Zarząd 
Powiatu i zaakceptowany przez Radę Powiatu, który obejmuje wymianę pracowni komputerowych 
globalnie, co roku w dwóch szkołach jedna pracownia- na każdą pracownię 30.000 zł. Dodatkowo 
Zarząd zaplanował 75.000 zł na ewentualność doposażenia szkół i wymianę łączy, okablowania 
czy programów. Za pięć lat najstarsza pracownia to będzie rocznik 2005- 2006.  
Wicestarosta Pan Janusz Sikora uzupełniając powiedział, że najnowsze pracownie są z 2010 
w ZSOiZ w Krobi oraz w ZSZ w Gostyniu. W przyszły roku wymiana obejmie ZSOiZ w Pogorzeli 
oraz ZSO w Gostyniu. 
Naczelnik Pan Marek Smektała odnosząc się do wyniku na kierunku „technik informatyk” 
powiedział, iż był on przedmiotem analizy prowadzonej wspólnie z dyrektorami. Dyrektorzy wiedzą, 
że należy zmobilizować uczniów ale jednocześnie mają razem z nauczycielami informatyki 
zastanowić się nad podniesieniem poziomu kształcenia tego przedmiotu poprzez być może zmianę 
formuły kształcenia. Dodał, że „informatyka” jest trudnym przedmiotem.  
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że być może problemem jest to, że każda szkoła 
walczy o ucznia, nie jest problemem poziom nauki, ale raczej polityka informacyjna rodziców. 
Jeżeli rodzice wiedzieliby, że to nie są 4 lata grania w gry komputerowe, a ciężka praca i uczenie 
się trudnych przedmiotów i do tego trudny egzamin, przemyśleliby możliwość posłania na ten 
kierunek swojego dziecka.  
Naczelnik Pan Marek Smektała powiedział, że sugestie przekaże dyrektorom szkół.  
Radny Pan Józef Konarczak zapytał, czy w związku ze zmniejszeniem się stanu uczniów 
w szkołach, zmniejszyło się również zatrudnienie nauczycieli. Ponadto zapytał, czy podane 
wynagrodzenie jest wynagrodzeniem brutto.  
Naczelnik Pan Marek Smektała powiedział, że jest to wynagrodzenie brutto. Odpowiadając 
na pierwsze pytanie powiedział, że sytuacja jest kontrolowana, pilnuje się, aby średnia uczniów 
w klasie była na tyle wysoka, aby można było zachować pewien standard subwencyjny. Są szkoły, 
które będą miały zawsze trochę mniej uczniów w klasie, ponieważ nie są wstanie mieć póki co 
więcej uczniów. Polityka prowadzona przez Zarząd jest taka, że standard będzie utrzymywany tak, 
aby nie przekraczać subwencji, którą otrzymujemy. Naczelnik poinformował, że w powiecie, 
w trybie art. 20 karty nauczyciela, zostało zwolnionych dwóch nauczycieli, z 13 nauczycielami nie 
zostały przedłużone umowy a 4 nauczycielom zmniejszono obowiązkowy wymiar czasu pracy.  
Przewodniczący Pan Robert Marcinkowski zwrócił uwagę na średnie wynagrodzenie 
dla nauczycieli, które w przypadku Powiatu Gostyńskiego jest na razie powyżej kwoty bazowej. 
Stwierdził, że nie bardzo rozumie intencje radnego- czy to dobrze, czy źle. Demografia jest bardzo 
wymierna, wiemy jak będą wyglądać następne roczniki, które przyjdą do szkół powiatowych. 
Dzisiaj jest swego rodzaju długofalowa polityka kadrowa dyrektorów, którzy po to mają minimalny 
zapas nadgodzin w stosunku do swoich nauczycieli, aby w najbliższych latach nie podejmować 
aż tak drastycznych kroków i zamiast zwalniać nauczycieli ograniczać im pensum. Ten procentowy 
wymiar, który dzisiaj wygląda korzystnie dla nauczycieli będzie w najbliższych latach spadał.  
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Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że wyraził się dość wyraźnie, że jest to dobry 
objaw. Zapytał o koszty kształcenia w przeliczeniu na jednego ucznia i słuchacza rocznie, jak to się 
kształtuje od 2006 roku, czy te koszty rosną.  
Naczelnik Pan Marek Smektała powiedział, że koszty te są bardzo zbliżone.  
Radna Pani Elżbieta Palka zapytała o dokształcanie i doskonalenie nauczycieli, jak naliczany jest 
w roku budżetowym, wynikający z ustawy 1% odpis, i w stosunku do jakich kwot. W ciągu roku 
wzrastają kwoty przeznaczane na wynagrodzenia, zapytała czy stąd ten odpis wzrasta, czy nie 
wzrasta kwotowo. Ponadto w tamtym roku, np. ZSO w Gostyniu, nie wykorzystał znaczącej kwoty 
na doskonalenie. Zapytała, czy została wprowadzona jakaś zasada monitoringu wydatkowania 
tychże środków, czy też na koniec roku okaże się, że nie wykorzystano dużej kwoty 
na doskonalenie i dokształcanie.  
Naczelnik Pan Marek Smektała odpowiedział, że monitoring jest czyniony ze względu na to, aby 
nie doprowadzać do takiej sytuacji. Szkoły są pytanie co jakiś czas, jak wygląda wykorzystanie 
środków na doskonalenie nauczycieli, tak aby zapobiec sytuacji, aby te środki zostały wrócone 
do powiatu. Odpowiadając na pierwsze pytanie powiedział, że odpis jest obliczany w skali roku 
budżetowego i przy konstrukcji budżetu jest naliczany 1 % w stosunku do wynagrodzeń 
osobowych nauczycieli, natomiast nie jest zwiększany.  
Radna Pani Elżbieta Palka zapytała, czy w powinien być zwiększany. Poprosiła o udzielenie 
odpowiedzi na ten temat do dnia 12 listopada br.  
Naczelnik Pan Marek Smektała odpowiedział, że przepis ustawy mówi w ten sposób, że jest 
naliczany 1% od planu finansowego. W związku z tym ustawodawca nie przewidział stosowanych 
regulacji związanych ze zwiększeniem środków planu finansowego.  
Radna Pani Elżbieta Palka powiedział, że nie zgadza się z tym , gdyż plan finansowy przez Radę 
jest wielokrotnie w ciągu roku zmieniany i nadal jest planem. 
 
Uchwała Nr XLIV/368/10 w sprawie przyjęcia sprawozdania o stanie realizacji zadań 
oświatowych Powiatu Gostyńskiego za rok szkolny 2009/2010 została podjęta w wyniku 
głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Ad. 8 b) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/362/10 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 
22 września 2010r. w sprawie zatwierdzenia projektu „Młodzi Specjaliści” współfinansowanego 
ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki, Priorytet IX, Działanie 9.2 Podniesienie atrakcyjności i jakości szkolnictwa zawodowego 
przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Pan Marek Smektała. 
Poinformował, że decyzją Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Poznaniu, który jest Instytucją 
Pośredniczącą dla projektów Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Powiat Gostyński w ramach 
projektu „Młodzi Specjaliści” nie może nagrodzić finansowo najlepszych uczniów uczestniczących 
w jego realizacji. Wobec powyższego wkład finansowy Powiatu do projektu ulega obniżeniu 
o kwotę 16.560,00 zł i kształtuje całkowitą wartość projektu na poziomie 1.310.978,80 zł. Poziom 
dofinansowania z Europejskiego Funduszu Społecznego nie uległ zmianie i wynosi 
1.128.591,00 zł.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 8 głosów „za”.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
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W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XLIV/369/10 w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/362/10 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 22 września 2010r. w sprawie zatwierdzenia projektu „Młodzi 
Specjaliści” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego 
w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet IX, Działanie 9.2 Podniesienie 
atrakcyjności i jakości szkolnictwa zawodowego została podjęta w wyniku głosowania- 
19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Ad. 8 c) 
Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji przedstawił Kierownik Biura Promocji i Rozwoju Powiatu 
Pan Michał Listwoń. 
Poinformował, że art. 5 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie stanowi, że jedną z form współpracy z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 jest konsultowanie projektów aktów normatywnych 
dotyczących sfery zadań publicznych. Zarząd opracowując projekt uchwały kierował się zasadami 
określonymi w powołanej ustawie oraz już wypracowanymi przez jednostki organizacyjne powiatu 
metodami współdziałania. Zgodnie z art. 5. ust. 5 wskazanej ustawy do wyłącznej kompetencji 
Rady Powiatu należy określenie szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 projektów aktów prawa miejscowego 
w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. Pan Listwoń zwrócił się 
z wnioskiem, aby w § 10 niniejszej uchwały brzmiał „Uchwała wchodzi w życie po upływie 
14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego”.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Pan 
Grzegorz Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 
6 głosów „za”.  
Komisja wnioskuje, aby z § 10 projektu uchwały wykreślić wyrażenie ,,z mocą obowiązującą 
od dnia 1 września 2010 r.”  
 
Sekretarz Pan Leszek Maliński powiedział, że w trakcie sesji otrzymał email-a od radcy 
prawnego, który również uważa, że są to przepisy prawa miejscowego i w takim trybie powinny 
zostać opublikowane.  
Radna Pani Elżbieta Palka powiedziała, że jako Klub Radnych chcieliby uzyskać odpowiedź 
na pytanie, dlaczego doszło do takich potknięć związanych z przyjmowaniem dzisiejszych uchwał. 
Opóźnienie podjęcia tejże uchwały skutkuje tym, że miejscowe organizacje w oparciu o tę uchwałę 
nie mogą wypowiadać się na temat stanowionych przez nas aktów prawa miejscowego. Domyślać 
się możemy, że te akta prawa miejscowego będą zamieszczane na stronach internetowych, 
a więc każda organizacja, która ma zadanie podobnej treści jak sprawa dotycząca w uchwale, 
będzie mogła się wypowiedzieć. Opóźnianie tej uchwały powoduje, że już ileś miesięcy upłynęło, 
a organizacje nie mogły się wypowiedzieć, tak jak zakłada ustawa. Zapytała, dlaczego takie 
opóźnienia i skąd to zakłócenie, wycofanie z dzisiejszego porządku kolejnego projektu uchwały.  
Sekretarz Pan Leszek Maliński powiedział, że opóźnienie zostało spowodowane przez 
pracowników Starostwa Powiatowego w Gostyniu. Co do tych dwóch projektów uchwał powiedział, 
że jest to Jego wina, gdyż Jego koncepcja przewidywała możliwość takiego uchwalenia najpierw 
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uchwały dotyczącej konsultacji, a w następnej kolejności uchwały dotyczącej samego programu 
współpracy. Na posiedzeniu Komisji Pani Radna podniosła tą kwestę, wyjaśnił to z radcą 
prawnym. Sekretarz przyznał, że się mylił. Radca prawny określił, że najpierw należy przyjąć 
uchwałę dotyczącą prowadzenia konsultacji, a dopiero na kolejnej możliwej sesji- uchwałę 
dotycząca samego programu.  
 
Wniosek Komisji Samorządowo Organizacyjnej i Porządku Publicznego, aby z § 10 projektu 
uchwały wykreślić wyrażenie ,,z mocą obowiązującą od dnia 1 września 2010 r.” został 
przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”.  
 
Wniosek, aby § 10 otrzymał brzmienie „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia 
ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego” został przyjęty 
w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XLIV/370/10 w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania 
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego 
w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji została podjęta 
w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 

Przewodniczący Pan Robert Marcinkowski ogłosił 20- minutową przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 14:55. 

 
 
Ad. 8 d) 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu przedstawiła Skarbnik Pani 
Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 18 października 2010 roku przyjął projekt 
uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2010 rok. 
Zmiany w planie dochodów: 
1. Zwiększenie dotacji celowej w kwocie 4.111 zł na zadania zespołu do spraw orzekania 

o stopniu niepełnosprawności – dz. 853 rozdz. 85321 § 2110. 
2. Zwiększenie dotacji celowej o kwotę 3.500 zł z tyt. darowizny od HJ HEINZ Polska S.A. 

Pudliszki na zakup samochodu dla KPPSP w Gostyniu – dz. 754 rozdz. 75411 § 0960. 
3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 2.500 zł z tyt. wpływu różnych dochodów dla ZSR 

w Grabonogu – dz. 801 rozdz. 80130 - § 0970. 
4. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 140.000 zł z tyt. większych wpływów z opłat 

komunikacyjnych – dz. 756 rozdz. 75618 § 0420. 
5. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 8.500 zł z tyt. sprzedaży karetki – dz. 851 rozdz. 

85111 § 0870. 
6. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 3.000 zł z tyt. wpływu odsetek od nieterminowych 

wpłat czynszów – dz. 700 rozdz. 70005 § 0920. 
7. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 1.275 zł z tyt. sprzedaży złomu – dz. 700 rozdz. 70005 

§ 0870. 
8. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 3.000 zł ze sprzedaży albumu - dz. 750 rozdz. 75075 

§ 0970. 
9. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 14.410 zł z tyt. zwrotu środków z Funduszu Pracy 

z programu pn.: Zainwestuj w siebie” dla.PUP w Gostyniu – dz. 853 rozdz. 85333 § 0970. 
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10. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 35.000 zł z tyt. wpływu dochodów od sponsorów - 
dz. 852 rozdz. 85201 § 0970. 

11. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 185.965 zł z tyt. większych wpływów dotacji 
z powiatów na pokrycie kosztów utrzymania wychowanków w placówkach opiekuńczo 
wychowawczych i rodzinach zastępczych – dz. 852 rozdz. 85201 § 2320 – 178.651 zł i rozdz. 
85204 § 2320 – 7314 zł. 

12. Zmniejszenie planu dochodów o kwotę 1.252.288 zł z tyt. dotacji z programu WRPO 
na zadanie pn.: „Termomodernizacja budynków dydaktycznych ZSR w Grabonogu, w tym 
zmiana systemu grzewczego i instalacja kolektorów słonecznych” – dz.801 rozdz. 80130 
§ 6207 w związku z przeniesieniem zadania na rok 2011.  

13. Przeniesienia w planie dochodów w dz. 900 rozdziale 90011 pomiędzy paragrafami dotacji 
i pomocy finansowej na likwidację azbestu. 

14.  Przeniesienia w planie dochodów w dz. 700 rozdziale 70005 pomiędzy paragrafami 
zmniejszenie § 0970 - wpływy z różnych dochodów a zwiększenie § 0750 – wpływy 
z tyt. najmu i dzierżawy kwoty 128.000 zł. 

Ogółem kwota dochodów zmniejsza się o kwotę 851.027 zł. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 3.500 zł dla KPPSP na zakup samochodu – 

dz. 754 rozdz. 75411 § 6060. 
2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 4.111 zł na zadania zespołu do spraw orzekania 

o stopniu niepełnosprawności – dz. 853 rozdz. 85321 § 4300. 
3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 2.500 zł dla ZSR w Grabonogu - dz.801 rozdz. 80130 

§ 4210. 
4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 80.000 zł na zakup druków do rejestracji pojazdów 

i na zwroty opłat za karty pojazdów – dz. 750 rozdz. 75020 § 4300 – 50.000 , dz. 758 rozdz. 
75814 § 4590 – 30.000 zł. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 3.000 zł na zakup materiałów promocyjnych– dz. 750 
rozdz. 75075 § 4300. 

6. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 12.000 zł na zakup agregatu prądotwórczego 
dla Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego – dz.754 rozdz. 75421 § 6060. 

7. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 22.000 zł na dotację dla SP ZOZ na pokrycie 
wyposażenia nowych karetek– dz. 851 rozdz. 85111 § 6220. 

8. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 14.410 zł dla PUP w Gostyniu na pokrycie kosztów 
ewaluacji projektu „Zainwestuj w siebie” – dz. 853 rozdz. 85333 § 4390.  

9. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 27.520 zł na zakup rur dla Gminy Piaski 
na skanalizowanie rowu przy drodze powiatowej nr 4943 P Strzelce Małe – Strzelce Wielkie – 
8.000 zł oraz na opracowanie studium wykonalności na przebudowę drogi powiatowej 
nr 4803P Poniec ul. Rydzyńska – granica powiatu 19.520 zł 

10. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 15.000 zł na wydatki w Domu Dziecka w Bodzewie – 
dz.852 rozdz. 85201 § 4220. 

11. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 1.913.220 zł na zadanie pn.: „Termomodernizacja 
budynków dydaktycznych ZSR w Grabonogu, w tym zmiana systemu grzewczego i instalacja 
kolektorów słonecznych” – dz.801 rozdz. 80130 § 6057 o kwotę 1.634.141 zł i § 6059 – 
289.079 zł, zwiększenie.§ 6050 – 10.000 zł. 

12. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 90.000 zł.na zadanie pn.: „Budowa windy w budynku 
przy ul. Poznańskiej 200” – dz.700 rozdz. 70005 § 6050. 

13. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 17.000 zł na zadanie pn.: „Wykonanie parkingu 
przy ZSZ w Gostyniu” – dz.801 rozdz. 80130 § 6050. 

14. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 100.000 zł na wykupy gruntów – dz. 700 rozdz. 70005 
§ 6060. 
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15. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 20.000 zł na wypłatę usamodzielnień wychowanków 
placówek 20.000 zł – dz. 852 rozdz. 85201 § 3110. 

16. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 40.000 zł na założenie zawodowych rodzin 
zastępczych - dz. 852 rozdz. 85204 § 4170. 

17. Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 159.323 zł na dotacje dla innych powiatów na pokrycie 
kosztów utrzymania wychowanków w placówkach opiekuńczo-wychowawczych i rodzinach 
zastępczych – dz. 852 rozdz. 85201 § 2320 – 140.165 zł i rozdz. 85204 § 2320 – 19.158 zł. 

18. Zwiększenie rezerw: ogólna o kwotę 300.000 zł, na pomoc społeczną o kwotę 290.475 zł, 
oświatowa o kwotę 200.000 zł - dz. 758 rozdz. 75814 § 4810, na inwestycje 300.000 zł – 
dz. 758 rozdz. 75814 § 6800  

19. Zmiana w planie wydatków na inwestycje w PZD w zadaniach: zwiększa się zadanie 
pn.: ”Przebudowa drogi 4907 P Pępowo - Dłoń o kwotę 20.631 zł zmniejsza się zadania 
pn.:„Przebudowa drogi Gostyń – Stankowo dr. 3909 P” o kwotę 10.000 zł, „Budowa ścieżki 
rowerowej dr. 4803 P Krobia ul. Kobylińska” o kwotę 20.631 zł; 

20. Przeniesienie w planie wydatków pomiędzy działami i paragrafami w: DPS w Chumiętkach, 
ZSO w Gostyniu, PZD w Gostyniu, PCPR w Gostyniu i.Starostwie. 

Ogółem kwota wydatków zmniejsza się o kwotę 851 027 zł. Dokonuje się zmian w załącznikach:  
- Nr 3 Limity wydatków na Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu Gostyńskiego na lata 2009-

2011 w programie Infrastruktura drogowa: 
- zwiększa się zadanie pn: ”Przebudowa drogi 4907 P Pępowo - Dłoń o kwotę 20.631 zł 
- zmniejsza się zadania pn: „Przebudowa drogi Gostyń – Stankowo dr. 3909 P” o kwotę 

10.000 zł, „Budowa ścieżki rowerowej dr. 4803 P Krobia ul. Kobylińska” o kwotę 20.631 zł; 
- Nr 4 Wykaz inwestycji jednostek budżetowych finansowanych z budżetu powiatu – zwiększa się 

zadanie pn.: „ Budowa windy w budynku przy ul. Poznańskiej 200” o kwotę 90.000 zł 
oraz zadanie pn.” Wykonanie parkingu przy ZSZ w Gostyniu” o kwotę 17.000 zł 

- Nr 5 Planowane dotacje dla innych jednostek samorządu terytorialnego na zadania realizowane 
w drodze porozumień( umów) 

- Nr 6 Planowane dotacje od innych jednostek samorządu terytorialnego na zdania realizowane 
w drodze porozumień 

- Nr 7 Wydatki na programy i projekty ze środków funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności 
(art. 216 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych), 

- Nr 8 Dotacje udzielane z budżetu dla jednostek sektora finansów publicznych 
- Nr 9 Plan przychodów i wydatków Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym 

i Kartograficznym na 2010 rok 
Zarząd na posiedzeniu w dniu 28 października 2010 roku przyjął autopoprawkę do projektu 
uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2010 rok. 
1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 126 zł – większych środków z Agencji Rolnej Skarbu 

Państwa – dz. 020 rozdz. 0201 § 2460. 
2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 126 zł na zalesianie gruntów rolnych – dz. 020 rozdz. 

02001§ 3030. 
3. Przeniesienie planu wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami w Starostwie, ZSR 

w Grabonogu i ZSS w Brzeziu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” przy 4 głosach 
„wstrzymujących się”. 
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
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Uchwała Nr XLIV/371/10 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu została podjęta 
w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  
 
Ad. 9 a) 
Starosta Pan Andrzej Pospieszyński poinformował, że zgodnie z przepisem art. 25 c ust. 12 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2001 r. 
Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) złożono 45 oświadczeń majątkowych w terminie przewidzianym 
ustawą tj. do dnia 30 kwietnia 2010 r.: 5 oświadczeń majątkowych złożonych przez członków 
Zarządu Powiatu, 1 oświadczenie majątkowe złożone przez Sekretarza Powiatu, 1 oświadczenie 
majątkowe złożone przez Skarbnika Powiatu, 18 oświadczeń majątkowych złożonych przez 
dyrektorów jednostek organizacyjnych oraz Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej, 20 oświadczeń majątkowych złożonych przez osoby wydające decyzje 
administracyjne w imieniu Starosty oraz jedną korektę oświadczenia majątkowego i jedno 
wyjaśnienie. Z otrzymanej informacji od Wojewody Wielkopolskiego oraz Urzędu Skarbowego 
w Lesznie i w Gostyniu wynika, że oświadczenia przyjęto jako prawidłowe. Z Urzędu Skarbowego 
w Zielonej Górze informacja jeszcze nie wpłynęła. 
 
Ad. 9 b) 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że zgodnie z art. 25 c ust. 
12 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym (Dz. U. 2001, nr 142, poz. 1592 
ze zmianami) radni Rady Powiatu Gostyńskiego złożyli oświadczenia wraz z kopią swojego 
zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT) za rok poprzedni 
w terminie. W wyniku dokonanej analizy nie stwierdził nieprawidłowości. Ponadto, na podstawie 
pisma Urzędu Skarbowego w Gostyniu nr PD/072-28/10 z dnia 14 października br. informuje 
 że w Urzędzie złożono 39 oświadczeń majątkowych pracowników funkcyjnych powiatu, 1 korektę 
z wyjaśnieniem, 14 oświadczeń złożonych przez radnych, 1 korektę oświadczenia radnego 
oraz oświadczenie Starosty i Przewodniczącego Rady. Oświadczenia majątkowe przyjęto jako 
prawidłowe. Weryfikację oświadczeń przeprowadzono w oparciu o dane będące w posiadaniu 
Urzędu porównując treść oświadczeń majątkowych i kopii zeznań podatkowych za rok 2009 
z treścią uprzednio złożonych oświadczeń i kopią zeznań oraz uwzględniając dokumenty 
dotyczące wydatków i zgromadzonego mienia będące w posiadaniu Urzędu. 
Przewodniczący poinformował, że wpłynęło również pismo Wojewody Wielkopolskiego 
informujące, że Starosta Pan Andrzej Pospieszyński oraz Przewodniczącego Rady Powiatu Pan 
Robert Marcinkowski złożyli oświadczenia majątkowe w terminie i nie stwierdzono w nich 
nieprawidłowości. 
 
Ad. 10) 
Informację Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu o wykonanych zadaniach inwestycyjnych 
i remontowych na drogach powiatowych oraz o przygotowaniu do akcji zimowej przedstawił 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu Pan Grzegorz Mayer.  
Omawiając zadania inwestycyjne Dyrektor zwrócił uwagę, że od momentu przekazania informacji 
do Biura Rady niektóre pozycje uległy zmianie, są to: 
- pkt. I.3.1. Budowa chodnika – droga nr 4947P wieś Daleszyn- inwestycja zakończona, 
- pkt. I.1.6. Przebudowa drogi nr 4909P Krobia ul. Miejsko- Górecka- wczoraj nastąpił odbiór 

drogi, ale trwają tam jeszcze roboty uzupełniające i dodatkowe, tzn. dodatkowo zostaną 
posadowione kratki ściekowe wraz z przykanalikami oraz pobudowany zostanie chodnik 
po lewej stronie od skrzyżowania do ul Wiosennej oraz chodnik na długości 110 m 
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od skrzyżowania z ul. Grunwaldzką w kierunku ul. Miejsko- Góreckiej. Koszty zamkną się 
w kwocie ok. 550.000 zł.  

- pkt. .4.1.Budowa ścieżki rowerowej przy drodze nr 4903P wieś Gębice- inwestycja 
zakończona. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Pan Henryk Sadzki 
poinformował, że Komisja zaopiniowała informację pozytywnie- 9 głosów „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym”. 
 
Radny Pan Józef Konarczak zapytał o właściciela drogi na pograniczu powiatu krotoszyńskiego 
i gostyńskiego łączącą miejscowości Mokronos- Kaczagórka w kierunku Borzęciczek. Stan tej 
drogi jest fatalny, a gdyby została naprawiona odciążyłaby ruch ciężarowy na tym odcinku.  
Radny Pan Zdzisław Kowalczyk poprał zamysł przekazania gminom do zimowego utrzymania 
drogi powiatowe leżące na krańcach powiatu. Ponadto powrócił do sprawy obcięcia konarów 
drzew przy drodze Wziąchów- Kromolice. Konary te, przy znacznym zwężeniu drogi w wyniku 
naprawy nawierzchni, powodują znaczne utrudnienia ruchu zwłaszcza dla samochodów 
ciężarowych.  
Radny Pan Krzysztof Wachowiak zapytał, ile się płaci za godzinę pracy sprzętu na drodze.  
Dyrektor Pan Grzegorz Mayer powiedział, że nie jest to tajemnica, ale przed podpisaniem 
porozumienia nie chciałby tego ujawniać. Może jedynie powiedzieć, że rozrzut był od 120- 170 zł. 
za motogodzinę. 
Pan Bronisław Glura poinformował, że dzięki klubowi dzisiaj zostaje podjęta uchwała o zakupie 
sprzętu- ciągnika na dwa napędy, piaskarki i pługu śnieżnego wartości ok. 100.000 zł.  
 
Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu o wykonanych zadaniach 
inwestycyjnych i remontowych na drogach powiatowych oraz o przygotowaniu do akcji 
zimowej została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”.  
 
Ad. 11) 
Omówienie spraw wsi i rolnictwa w Powiecie Gostyńskim na podstawie materiałów 
przygotowanych przez Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska. 
Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Andrzej Szumski 
przedstawił zebrane materiały.  
 
Radny Pan Mirosław Waluś powiedział, że pytań nie ma on z tego powodu, iż trudno mówić, 
że jest to omówienie spraw wsi i rolnictwa w Powiecie Gostyńskim. Czytając materiał stwierdził, 
że bardziej pasowałby tytuł – omówienie spraw około rolnictwa i rolnictwa. W tym roku wielokrotnie 
dyskutowano o sprawie cieków wodnych i małej retencji, a na ten temat informacji nie ma żadnej. 
Bardzo ładnie przedstawiono sprawę oświaty rolniczej, organizacji pozarządowych, które są 
bardzo istotne i ważne, ale z tej informacji nie dowiedzieliśmy się rzeczy podstawowych, poza 
dwoma sprawami- dopłaty do materiału siewnego który w skali kraju dotyczy tylko 4 % rolników 
i kwesti ustawowego zwrotu podatku akcyzowego za paliwo. Zapytał, czy możliwe jest 
uzupełnienie w tej chwili informacji o tym, jak wygląda kondycja naszego rolnictwa, z jakimi 
problemami rolnicy się borykają, jakie są jej perspektywy i zagrożenia, jak wygląda to na przykład 
na rynku trzody chlewnej, producentów mleka. 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski powiedział, że w związku z tym, że dość 
często w trakcie naszej kadencji pojawiały się problemy z zakresem tematycznym tegoż punktu, 
tym razem to Komisja Rolnictwa w szczegółach przedstawiła wytyczne do opracowania tego 
materiału. 

 



13 

 

Naczelnik Pan Andrzej Szumski powiedział, że jest to materiał przygotowany na wniosek Komisji 
Rolnictwa na podstawie zgromadzonych materiałów. Trudno natomiast w kilku słowach teraz 
powiedzieć o aktualnej sytuacji rolnictwa.  
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Józef Konarczak 
powiedział, że przygotowując materiał korzystano z informacji, które są dostępne. Komisja nie 
chciała opowiadać o wydajnościach, gdzie do rzetelnych informacji na ten temat nie mamy 
dostępu. Na podstawie materiałów dostępnych przygotowano taki raport. Ponadto Komisja chciała 
pokazać, że wieś to nie tylko produkcja rolnicza, ale też inna działalność, jak np. rozwój 
szkolnictwa. Nie ma dostępu do danych statystycznych dotyczących kondycji wsi. Poinformował, 
że w kraju nastąpił wzrost pogłowia trzody chlewnej z 13 mln do 14,5 mln. 70 % produkcji trzody 
chlewnej odbywa się w województwach wielkopolskim i kujawsko- pomorskim. Ceny wieprzowiny 
bardzo szybko się zmieniają i zależą też od cen na rynkach światowych.  
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał, czym kierowała się Komisja wskazując na wykaz 
stowarzyszeń i fundacji w tym sprawozdaniu.  
Radny Pan Józef Konarczak odpowiedział, że Komisja chciała wskazać, że wieś to nie tylko 
produkcja rolna, ale też stowarzyszenia, organizacje pozarządowe oraz inne organizacje, które 
działają na wsi.  
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że jest mu przykro, że stowarzyszenie, którego jest 
członkiem „Stowarzyszenie Powiat Gostyń 24”, stowarzyszenie które realizuje projekty na wsi- 
internetowe kroniki wsi, nie zostało tu ujęte. Są natomiast takie stowarzyszenia 
jak „Stowarzyszenie Miłośników Świętogórskich Zabytków”, „Stowarzyszenie Miłośników Fary” 
czy „Stowarzyszenie Producentów Powozów Konnych”.  
Radny Pan Józef Konarczak przeprosił, że zostało ono pominięte.  
Radny Pan Krzysztof Wachowiak stwierdził, że radny Pan Waluś trafnie zauważył, że w tym 
sprawozdaniu nie ma jednej podstawowej rzeczy, choć wnioskował o to radny Pan Kamiński. 
Chodzi o informację na temat terenów zalanych i podtopionych w dolinie Rowu Polskiego. 
Odnosząc się do wypowiedzi radnego Jędrkowiaka stwierdził, że wymienione są takie 
stowarzyszenia, które już dawno przestały działać. Powiedział, że nie chciał już składać na Komisji 
wniosku o informacje na temat strat, jakie zwierzyna łowiecka wyrządziła w rolnictwie, gdyż ten 
temat jest i tak pomijany. Tak samo potraktowany był złożony przez niego dwa lata temu wniosek 
o zaproszenie Ministra Rolnictwa- do tej pory nie został zrealizowany a Komisja nawet nie potrafiła 
wysłać zaproszenia. Rolnictwo jest tematem bardzo żywym, a obecnie ważnym tematem byłaby 
kwestia melioracji i środków, jakie otrzymuje wojewoda lub marszałek. Ponadto wyraził żal, że nie 
skorzystano z miejscowego autorytetu, jakim jest Pan Leszek Hądzlik, który proponował 
zorganizowanie spotkania z Ministrem Rolnictwa w Rokosowie.  
Członek Zarządu Pan Jerzy Ptak powiedział, że zadania, przed jakim staje raz w roku Naczelnik 
Wydziału Rolnictwa jest zadaniem bardzo karkołomnym. Kilkakrotnie rozmawiano, jak podejść 
do tego problemu, jak go rozwiązać. Stwierdził, że przyszła Rada powinna się nad tym zastanowić. 
Nie ma określonych ram tej informacji, i dopóki takich ram się nie ustali trudno Naczelnikowi 
i Komisji Rolnictwa poruszać się w tym temacie. Być może sensowniej byłoby zorganizować 
konferencję z udziałem pewnych autorytetów z Polski z różnych dziedzin i omówić istotne rzeczy.  
Radny Pan Józef Konarczak powiedział, że te materiały zostały stworzone na podstawie 
informacji z gmin. Zwrócił uwagę, że odbyły się spotkania na temat małej retencji. 
Radna Pani Elżbieta Palka zwróciła uwagę radnych na str. 9 i str. 10 informacji, gdzie są 
zapisane czyjeś rozważania na temat tego, czym jest trzeci sektor, czym są organizacje 
pozarządowe. Nie ma słowa odniesienia do wsi, nie ma słowa o OSP ani kół gospodyń wiejskich. 
Po co zatem przywoływany jest Klub Abstynenta czy Towarzystwo Miłośników Gostyńskiej Fary. 
Ponadto w projekcie uchwały, który został wycofany z porządku obrad oraz na str. 10 omawianej 
informacji padały takie sformułowania: „Przed laty władza komunistyczna z niechęcią obserwowała 
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samozrzeszające się grupy, stawiające sobie wspólny cel do zrealizowania. Urzędnicy piętrzyli 
trudności, wypełniając dyrektywy władz. Dzięki niemu w ciągu pierwszych trzech lat po obaleniu 
komunizmu.(itd.)” Są to dokumenty przygotowane do podjęcia przez radnych. Na stronie 
10 materiałów przygotowanych przez Komisję pisze: „To zadanie trzeciego sektora jest szalenie 
ważne w naszym kraju, gdzie rządy komunistyczne nie zabiły wprawdzie ducha narodu, 
ale całkowicie zniszczyły tzw. wspólnoty lokalne, dzięki którym tam gdzie żyjemy czujemy się 
bezpiecznie i u siebie.” Radna zwróciła uwagę, że nie ma tu żadnego nawiązania do rolnictwa, 
w związku z czym odnosi wrażenie, że strony od 10 do połowy 15 zostały przez kogoś dołożone 
przez pomyłkę.  
Przewodniczący Pan Robert Marcinkowski powiedział, że Rada nie wypowiada się w formie 
głosowania nad tym tematem. Ponadto zapytał o stronę 17, gdzie zamieszona jest tabela „Średnie 
wynagrodzenie nauczycieli wg stopni awansu za I – VIII danego roku”- czy dotyczy to ZSR 
w Grabonogu. Zapytał, czy zatem nauczyciel dyplomowany zarabia średnio miesięcznie 
94511,80 zł.  
Naczelnik Pan Andrzej Szumski powiedział, że należy to podzielić przez liczbę etatów. 
Radny Pan Krzysztof Wachowiak powiedział, że Komisja podała tematy, ale nie zapoznała się 
z tymi materiałami. Członkowie Komisji otrzymali je, tak jak pozostali radni, wraz z materiałami 
na sesję. Zgodził się z radną Panią Palka, że po dokładnej analizie niektóre materiały w ogóle nie 
nadają się do tego sprawozdania. Złożył wniosek do Zarządu Powiatu, aby w okresie 
konstruowania budżetu Zarząd Powiatu wystosował wniosek do Urzędu Marszałkowskiego 
i do Urzędu Wojewódzkiego o zajęcie się sprawą doliny Rowu Polskiego. Poziom wody jest bardzo 
duży, 70 % łąk jest zalanych cały czas. Jeżeli przyjdzie zima podobna do ubiegłorocznej, 
podtopieniu ulegnie pół Ponieca- być może wtedy ktoś ruszy głową. Poinformował, że podczas 
ostatniej sesji Rady Miejskiej Ponieca rolnicy głosowali przeciwko sobie, tj. przeciwko wnioskowi 
złożonemu przez Pana Glurę o zajęcie się tym tematem.  
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski stwierdził, że z tej dyskusji wypływa wniosek 
do rady następnej kadencji, aby bardzo wyraźnie sprecyzować oczekiwania. W tej chwili 
przyjmujemy temat „omówienie spraw wsi i rolnictwa w Powiecie Gostyńskim” jako punkt w planie 
pracy Rady Powiatu. Być może ten punkt można inaczej sformułować czy wyznaczyć inne 
kierunki. Zgodził się z radnym Panem Wachowiakiem, że jeśli chodzi o gospodarkę wodną, 
to priorytet dla Powiatu Gostyńskiego stanowi rejon Ponieca i rejon Krobi.  
Radny Pan Bronisław Glura poinformował, że Starostowie w dniu wczorajszym zostali zapoznani 
z dramatyczną sytuacja rodzin na zalanych terenach. Zwrócił się z prośbą, aby Rada wystąpiła  
o Wojewody o zajęcie się koordynacją działań przez Wojewodów – Wielkopolskiego 
i Dolnośląskiego. Poinformował, że przedstawił Staroście 13 stron notatek, z którymi może 
zapoznać się jeszcze Komisja Rolnictwa.  
 
Ad. 12) 
Odpowiedzi na zapytania. 
Naczelnik Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Andrzej Szumski 
odpowiadając na pytanie powiedział, iż prawdopodobnie chodzi tutaj o sprawę Pana Krzysztofa 
Kurzawskiego. Pan Kurzawski był w Starostwie 5 lub 6 października br., 7 października Naczelnik 
był już na przepompowni w Janiszewie. Byli tam również przedstawiciele WZIR- Pan Bąk i Pan 
Nowosielski oraz grupa rolników. Odbyło się również spotkanie u Burmistrza w Poniecu, gdzie 
stwierdzono, iż przepompownia powinna być wyposażona w 3 pompy, tymczasem były 2, z czego 
1 pompa funkcjonowała a druga na skutek zgłoszonej sugestii została włączona. Zebrani 
stwierdzili, że pompa ta jest nieużywana, mimo że jest po remoncie. Ponadto zauważono, że przez 
okres ok. pół godziny, wyraźnie było widać, o ile obniżył się poziom wody. Naczelnik zwrócił uwagę 
na zachodzącą tam sytuację, że część wody z poziomu drugiej gminy przechodzi pod Rowem 
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Polskim drogą i przepompownią jest wpompowywana do Rowu Polskiego, gdzie poziom wody jest 
bardzo wysoki. Ponieważ strona poniecka jest niższa niż strona krzemieniewska, to woda spływa 
najpierw na część Ponieca a dopiero dalej przepompownią do Rowu Polskiego.  
Pan Bronisław Glura dodał, że na Rowie Dolnośląskim jest wyżej jak na Polskim, sytuacja jest 
taka, że następuje zatrzymanie wody, są zalewane pola i od 15 października ub. roku rolnicy nie 
sprzątnęli z nich nic. Rolnicy dziś mówią, że nie chcą odszkodowań, oni chcą karmy dla zwierząt, 
gdzie jeden balot starcza dla 20 sztuk bydła.  

 
Ad. 13) 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski poinformował, że radny Pan Krzysztof 
Wachowiak przekazał mu na piśmie wniosek Pani Łucji Markowskiej, sołtysa wsi Łęka Wielka, 
który składa jako swój wniosek o treści: 
„Zwracam się do was w imieniu moim i mieszkańców wsi Łęka Wielka. Przez naszą wieś prowadzi 
droga powiatowa łącząca powiat leszczyński i gostyński. Nawierzchnia jej jest bardzo uszkodzona. 
Rejon dróg powiatowych od kilkunastu lat ogranicza się tylko do tak zwanego „łatania jej”. 
W okresie od jesieni do zimy, od wiosny do lata czyli przez cały rok jeżdżą po niej duże 
samochody ciężarowe wożące płody rolne. Prosimy o naprawę tej drogi iż jeszcze tej zimy to nie 
będzie można po nich jeździć i chodzić bez uszkodzeniu. Wielokrotne prośby do Rejonu nic 
konkretnego nie dało. Prosimy w przyszłym budżecie wziąć nas pod uwagę choć w niewielkim 
stopniu.” 
Radny Pan Henryk Sadzki złożył wniosek, aby przyspieszyć działania związane z realizacją 
programu usuwania wyrobów azbestowych. Na dzień dzisiejszy niewiele azbestu zostało 
wywiezionego poza powiat gostyński, bardzo dużo go zafoliowano. Powiedział, że ma duże 
wątpliwości, czy do końca roku zostaną zrealizowane wnioski złożone przez mieszkańców powiatu 
gostyńskiego i tym samym wykorzystane zostaną środki powiatu, wojewódzkiego funduszu 
ochrony środowiska jaki i gmin.  
Radny Pan Grzegorz Marszałek zwrócił uwagę, iż wszyscy którzy podróżują drogą nr 434 
od Borku Wlkp. w kierunku Koźmina na odcinku od zakładów mięsnych „Mróz” do cmentarza 
w Borku Wlkp. mają utrudnione zadanie. To utrudnienie to przemieszczający się pieszo 
lub rowerowo mieszkańcy oraz kondukty pogrzebowe w kierunku cmentarza. Rozwiązaniem tego 
problemu miała być budowa ciągu komunikacyjnego na cmentarz, gdyż na tym odcinku dochodziło 
do kolizji i potrąceń pieszych. Na dzień dzisiejszy jest budowany chodnik na cmentarz. Rady 
zwrócił się do Zarządu, aby zająć się tym tematem, gdyż budowanym chodnikiem nie będą mogły 
poruszać się kondukty pogrzebowe czy rowery. Jest to ciąg o szerokości 1,5 m przewidziany tylko 
dla pieszych. Zwrócił się o wystąpienie do inwestora, którym jest Wojewódzki Zarząd Dróg 
z pytaniem, dlaczego jest prowadzona taka inwestycja, która nie rozwiąże problemu 
bezpieczeństwa na tym odcinku.  
Radny Pan Krzysztof Wachowiak zwrócił się do Dyrektora Mayera, aby zajął się poboczem drogi 
prowadzącej w kierunku miejscowości Sowiny. W tej chwili w Sowinach powstała siedziba firmy 
Rolgos. Zasugerował, aby porozmawiać z Panem Pieprzykiem, udostępnić materiał a firma ta 
wyrównała pobocze. Dziś ludzie wywożą gruz i sami uzupełniają dziury w poboczu.  
 
Ad. 14) 
Wolne głosy. 
Przewodniczący Pan Robert Marcinkowski poinformował, że do Rady Powiatu wpłynęły 
następujące pisma, które są do wglądu w Biurze Rady: 
§ Odpowiedź Zarządu Powiatu na pytanie Pana Grzegorza Grzegorzewskiego w sprawie 

obowiązku wymiany prawa jazdy przez kierowców zawodowych, 
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§ Odpowiedź Zarządu Powiatu na pytanie radnego Pana Krzysztofa Wachowiaka dotyczące 
rozpatrzenia przez Zarząd Powiatu wniosku Fundacji „Bliżej Natury”. 

§ Pismo PCPR, które zwraca się z prośbą o wykorzystanie w działaniu 
oraz upowszechnienie informacji o powiatowym programie pomocowym „Zima 2010/2011”, 
realizowanym w powiecie gostyńskim. Jego celem jest zabezpieczenie potrzeb osób 
narażonych na działania niskich temperatur. 

§ Pismo Wojewody Wielkopolskiego informujące o kontroli kompleksowej w DPS 
w Rogowie w dniach 2-19 listopada 2010 r. 

§ Podziękowanie od Burmistrza Bogatyni za udzieloną pomoc, 
§ Pismo Przewodniczącego Komisji Rady Miejskiej Sosnowca ds. rozwiązywania problemów 

adopcji oraz opieki zastępczej dla dzieci pozbawionych opieki rodzicielskiej w mieście 
w sprawie rozważenia możliwości przyjęcia uchwały wspierającej finansowo niespokrewnione 
i zawodowe rodziny zastępcze na terenie powiatu. 

§ Opinia radcy prawnego- pytanie radnej Pani Palka dotyczące sformułowania „W imieniu 
Powiatu Gostyńskiego”. 

 
Radny Pan Zdzisław Kowalczyk, w imieniu Klubu PSL, podziękował Przewodniczącemu Rady 
Powiatu, Panu Staroście, Dyrektorom i Naczelnikom oraz wszystkim uczestniczącym w obradach 
sesji oraz prasie. 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak powiedział, że jako Klub Radych pozwolili sobie zrobić mały 
prezent na zakończenie kadencji. Patrząc na salę obrad mamy symbol powiatu, symbol 
chrześcijaństwa, symbol jakiegoś orzełka. Brakuje tu Godła Państwowego, w związku 
z czym Klub postanowił takie Godło przekazać z nadzieją, że kiedyś zawiśnie w tej sali.  
Przewodniczący Rady Pan Robert Marcinkowski podsumowując mijająca kadencją powiedział, 
iż dzisiejszą Sesją kończymy czteroletni okres pracy Rady Powiatu Gostyńskiego III kadencji. 
Rada Powiatu ukonstytuowała się na I Sesji w dniu 27 listopada 2006 r. Radni pracowali 
w 5 komisjach stałych. Ponadto Rada Powiatu na sesji w dniu 28 czerwca 2007 r. powołała 
doraźną Komisję Statutową w składzie Kazimierz Musielak -Przewodniczący Komisji 
oraz członkowie Jarosław Jędrkowiak, Zdzisław Kowalczyk, Krzysztof Wachowiak, Mirosław 
Waluś, która zajęła się opracowaniem Statutu Powiatu Gostyńskiego. Rada obradowała 
na 44 sesjach, w tym odbyły się 4 sesje nadzwyczajne (20 listopada 2008, 9 kwietnia 2009, 
25 lipca 2009, 27 maja 2010) oraz 3 sesje wyjazdowe. Ponadto 9 listopada 2008 r. w auli Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących odbyła się uroczysta sesja Rady Powiatu w związku z obchodami 
10- lecia samorządu powiatowego. Podczas sesji wyjazdowych radni wizytowali: Dom Pomocy 
Społecznej w Chwałkowie, Zespół Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi, Budowę hali 
sportowej wraz z zapleczem i parkingiem w ZSO w Gostyniu, Krytą pływalnię w Gostyniu, Drogę 
oraz parkingi przy ul. Starogostyńskiej w Gostyniu, Przebudowę drogi powiatowej na odcinku 
Poraj- Czachorowo, Rozbudowę szkoły – ZSOiZ w Krobi, Renowację kompleksu pałacowo- 
parkowego - DPS Chwałkowo, Budowę pawilonu szkolnego wraz z renowacją parku – ZSR 
w Grabonogu, Przebudowę wraz z rozbudową Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Gostyniu, Budowę pawilonu szkolnego z sześcioma wyposażonymi pracowniami 
dydaktycznymi w Zespole Szkół Rolniczych w Grabonogu oraz drogi powiatowe. W okresie trwania 
kadencji zostało podjętych łącznie 371 uchwał w sprawach należących do wyłącznej właściwości 
Rady oraz wynikających z przyjętych do realizacji zadań. Podjęte uchwały były terminowo 
przekazywane do Wojewody Wielkopolskiego i do Regionalnej Izby Obrachunkowej jako organów 
nadzoru oraz do opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Wśród 
podjętych uchwał 24 stanowiły prawo miejscowe. 15 marca 2007 r. Rada Powiatu podjęła uchwałę 
w sprawie uchwalenia regulaminu konkursu na najlepszą pracę magisterską tematycznie związaną 
z Powiatem Gostyńskim, na który w latach 2007-2010 zgłoszono 29 prac. Po raz pierwszy 
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w październiku 2009 r. Rada Powiatu podjęła uchwałę o przyznaniu Stypendium Rady Powiatu 
Gostyńskiego dla studentów za szczególne osiągnięcia edukacyjne. Otrzymał ją Juliusz Szajek. 
Rada Powiatu w trakcie kadencji uchwaliła kilka powiatowych programów, ważnych z punktu 
widzenia strategicznego zarządzania powiatem:  

1) Program działań na rzecz osób niepełnosprawnych w zakresie rehabilitacji społecznej, 
rehabilitacji zawodowej i zatrudniania oraz przestrzegania praw osób niepełnosprawnych 
w powiecie gostyńskim w latach 2007 – 2015, 

2) Powiatowy program zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli 
i porządku publicznego, 

3) Powiatowy Program Pomocy Dziecku i Rodzinie w latach 2009-2015, 
4) Program Ograniczania Bezrobocia i Rozwoju Przedsiębiorczości w Powiecie Gostyński 

na lata 2009- 2015, 
5) Wieloletni Program Inwestycyjny Powiatu Gostyńskiego, 

Rada przystąpiła również do realizacji Programu usuwania wyrobów zawierających azbest 
z obiektów budowlanych na terenie Powiatu Gostyńskiego. Corocznie rada podejmowała uchwałę 
w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na dany rok. W marcu 2008 r. Rada uchwaliła 
Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Gostyńskiego na lata 2007 – 2015 a we wrześniu 2009 r. 
przyjęła Strategię Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Gostyńskiego na lata 2009 - 
2015. Oprócz uchwał Rada przyjęła 6 stanowisk i 3 apele. Radni złożyli 14 interpelacji, 
49 wniosków i 105 zapytań. W trakcie III kadencji Rada Powiatu przyznała 19 wyróżnień 
„Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego”. Wyróżnienia otrzymali: Czesław Ptak, Ireneusz Szfranek, 
Druh harcmistrz Leon Adamski, Leszek Hądzlik, Leszek Jankowski, Marian Sobkowiak, Martin 
de Bruijn, Marian Poślednik, Jan Peda, Ksiądz Kanonik Artur Przybył, Stowarzyszenie Miłośników 
Muzyki Świętogórskiej i. Józefa Zeidlera, Rexam – Ardagh Glass Gostyń S.A., Samorządowy 
Fundusz Poręczeń Kredytowych Sp. Z o.o. w Gostyniu, Towarzystwo Śpiewu „Harmonia” w Krobi, 
Zespół Regionalny „Borkowiacy”, Stowarzyszenie Kulturalne Orkiestra Dęta Miasta i Gminy 
Gostyń, Fundacja Absolwent w Gostyniu, Spółka „Mróz” S.A. w Borku Wielkopolskim, 
Towarzystwo Osób Niepełnosprawnych w Pogorzeli. Sesje Rady Powiatu trwały ogółem prawie 
148 godziny, najkrótsza sesja trwała 25 minut (sesja nadzwyczajna), najdłuższa 5, 50 h. Radni 
poza pracą w Radzie Powiatu uchwałami Rady zostali oddelegowani do prac w: 

1) Radzie Społecznej przy SP ZOZ w Gostyniu: Zdzisław Kowalczyk, Leszek Kamiński, 
Krzysztof Wachowiak.  

2) Komisji Bezpieczeństwa i Porządku działającej przy Staroście: Grzegorz Marszałek, Leszek 
Kamiński, 

3) Komisji konkursowej na stanowisko Zastępcy Dyrektora ds. Lecznictwa Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu: Leszek Kamiński, Zdzisław Kowalczyk, 
Kazimierz Musielak, Stanisława Zaremba 

W trakcie mijającej kadencji powiat gostyński pozyskał znaczne środki zewnętrzne. Dzięki nim 
wydatki inwestycyjne okazały się największe w dotychczasowej historii. To z pewnością wielki 
sukces samorządu, za który słowa podziękowania należą się wielu osobom i instytucjom 
zaangażowanym w przygotowanie oraz realizację projektów. Statystyki nie są jednak 
najważniejsze. Istotne jest to, że dzięki dobrej współpracy Rady i Zarządu oraz wysiłkowi wielu 
pracowników powiatowych jednostek możliwe było zrealizowanie inwestycji służących rozwojowi 
gospodarczemu i poprawie jakości życia mieszkańców. Zmodernizowany i nowocześnie 
wyposażony szpital, liczne inwestycje drogowe, w tym nowa droga do strefy przemysłowej 
w Czachorowie, największa w powiecie sala sportowa, nowy budynek szkoły w Grabonogu są nie 
tylko swego rodzaju pamiątkami po trzeciej kadencji samorządu powiatowego, ale przez wiele lat 
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będą służyć naszym mieszkańcom. Niezwykle ważne w minionych czterech latach okazały się 
także inwestycje w kapitał ludzki. Promocja zdolnych uczniów, konkurs na najlepszą pracę 
magisterską tematycznie związaną z powiatem gostyńskim, program powszechnej nauki pływania 
dla uczniów na gostyńskiej pływalni czy realizacja dużych projektów edukacyjnych podnoszących 
kwalifikacje młodzieży to najlepsze przykłady takich działań. Podczas posiedzeń Rady Powiatu 
Gostyńskiego nie brakowało długich, czasami dość zaciętych dyskusji i emocji. Nie jest to zresztą 
nic dziwnego. W końcu radni wywodzą się z różnych środowisk społecznych czy reprezentują 
różne ugrupowywania polityczne. Istotą demokracji jest przecież spór. Różnić można się jednak 
pięknie. Podsumowując czteroletnią pracę Rady Powiatu Gostyńskiego nie uważam, aby w trakcie 
posiedzeń przekroczone zostały zasady przyzwoitości w trudnych nieraz dyskusjach. 
Za ten poziom dyskusji i kultury politycznej chciałbym podziękować wszystkim radnym, niezależnie 
od tego, jaką partię czy komitet wyborczy reprezentują. Rada Powiatu Gostyńskiego w mijających 
czterech latach podejmowała wiele stanowisk. Nie zawsze dotyczyły one zakresu kompetencji 
naszego samorządu, ale okazywały się dowodem zainteresowania radnych sprawami powiatu 
i jego mieszkańców. Wśród nich warto wymienić stanowiska w sprawie budowy obwodnicy 
Gostynia i Piasków, utrzymania sądu rejonowego czy spraw pomocy społecznej. Co godne 
podkreślenia, stanowiska były podejmowane jednogłośnie, ponad politycznymi podziałami. 
Wszystkim radnym, zarządowi, przedstawicielom samorządów gminnych, szefom i pracownikom 
powiatowych jednostek organizacyjnych, służb, inspekcji i straży, mediom oraz mieszkańcom 
powiatu gostyńskiego za dobrą i owocną współpracę raz jeszcze składam serdeczne 
podziękowania. 
Przewodniczący poinformował, że podziękowania dla Rady Powiatu przekazał Komendant 
Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej Pan Krzysztof Łoniewski. 
 
Ad. 15) 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XLIV sesję Rady 
Powiatu o godz. 16:30. 
 
 
 
Protokołowała 
Elżbieta Mikstacka 

 


